
Midt i juni var jeg sammen med 

tusindvis af andre danskere til 

Folkemøde på Bornholm. Vi var 

der fra alle dele af samfundet 

– interesseorganisationer og 

erhvervs liv, regioner, kommuner, 

landspolitikere og helt alminde-

lige unge og ældre borgere.  Og 

vi mødtes til en kæmpe buffet af 

åbne debatter, events samt for-

melle og uformelle møder rundt 

om i Allinges gader og grønne 

områder.

Folkemødet er et fint eksempel 

på, at demokratiet er for alle, 

der vil være med. At man finder 

sammen med ligestillede i et fæl-

lesskab, arbejder sammen om 

en sag og bruger sin stemme for 

at få indflydelse og skabe foran-

dring. 

Præcis som vi gør i Osteoporose-

foreningen. Vi har en fælles  

interesse i at få knogleskør-

hed højere op på dagsordenen. 

Blandt danskerne generelt og 

hos beslutningstagerne i sund-

hedsvæsenet og politikere i  

kommuner, regioner og på  

Christiansborg. Samtidig er det 

også vigtigt for mennesker med 

kroniske sygdomme at have et 

fællesskab, hvor man føler sig 

forstået og kan finde rådgivning 

og inspiration til at leve et godt 

liv, på trods af sygdom. 

På Folkemødet oplevede jeg 

et stort fokus på sundheds-

området. Ikke mindst i relation til  

Kun sammen 
kan vi løfte 
osteoporoseområdet

regeringens nye sundheds-

reform, der bl.a. varsler opstart 

af sundhedsklynger, der skal  

sikre bedre patientforløb og mere 

sammenhængende behandlinger. 

Men hvordan kan de nye sund-

hedsklynger styrke kvaliteten 

for patienter?, spurgte Danske 

Patienter i en af deres debatter. 

Her bidrog Osteoporoseforenin-

gen med en konkret fortælling 

om 69-årige Grethe, der føler 

sig svigtet af sundheds væsenet, 

fordi hendes knogleskørhed først 

blev opdaget tre år efter, hun 

havde et brud på et håndled. 

Grethes historie kan du i øvrigt 

læse på side 4-5 i denne udgave 

af Knogleskør.

Som ny formand for Osteoporo-

seforeningen fik jeg masser af 

inspiration og nye kontakter 

med hjem fra Folkemødet. Nu 

handler det om at omsætte de 

mange gode tanker til konkrete 

handlinger.

Et af mine fokuspunkter er 

at få vores fællesskab og 

fælles stemme til at vokse. 

Vi skal fylde mere i land-

skabet, end vi gør i dag, 

og vi skal udbygge vores 

samarbejder med andre 

foreninger og aktører, der 

ligesom vi har en interes-

se i at løfte området for 

mennesker med knogle-

skørhed og andre kroni-

ske sygdomme.

Leder

Derfor har vi også brug for din 

hjælp! For jo flere vi er, jo flere 

opgaver kan vi løfte, og jo større 

bliver vores gennemslagskraft. 

Det starter med at fortælle om 

livet med knogleskørhed og invi-

tere andre ind i vores fællesskab. 

Vil du hjælpe?

Med venlig hilsen

Linda Garlov

Landsformand i 

Osteoporoseforeningen
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